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REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO.GORANSKA ZU PAN IJA

2upanijska skupStina

KLASA: 024-04124-031 1 1

U RBROJ : 217 0-01 -01 15-24-1
Rijeka, 7. listopad a 2024.

zupnru zLATKo KoMAD|NA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6tanice Zupanijske skup5tine IVE RlNelC

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata dlanica Zupanijske skup5tine lva Rindi6
postavila je pitanje vezano za izostanke udenika u Skolama u Primorsko-goranskoj
Zupaniji.

U odgovoru je resorna prodelnica navela 6e zatraiiti analizu lnstituta za dru5tvena
istraZivanja te istu dostaviti vije6nici.

_ U prilogu se dosta
Zupanijske skup5tine Prim

S po5tovanjem,

vlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
orsko-goranske Zupanije od 3. listo

EDNIK

2 godine

. 1{i \lr, I
s.

'o

lr

. '.'Marko Mandi6

l((r

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravni odjel za odgoj i obrazovanje, Rijeka, Slogin kula 2ll, n/r prodelnice Edite
Stilin



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 10.2024.

IVA RINEIC;

,,Dobar dan svima, evo, ja 6u o obrazovanju, najavila sam prodelnici pitanje, ali ne6u ovaj
put pitati o maturi, nego o nedem drugom. Naime, podetkom rujna bila je vijest u
novinama. Udenici izPGZ-anacionalnisu rekorderi po izostancima s nastave, svaki
udenik je propustio vi5e od 100 sati, dok je hrvatski prosjek 90. U Primorskoj-
goranskoj Zupaniji taj se broj zapravo pove6ao proteklih 10 godina itu prednjade i

osnovnoSkolci i srednjoSkolci, dakle nema bitnih razlika, broj udenika se smanjio
za 3,5 o/o u zadnjih 10 godina, ali broj super odlika5a pove6an je za 4 o/o. Dakle, imamo
op6enito slabije rezultate mature, vi5e izostanaka, ali imamo vi5e pohvalnica i manje
mjera, dakle, da tako kalem, sankcija. Mene zanima zaSto mi prednjadimo po
izostancima? Naime, ono Sto se moglo duti iz ilave nekih ravnatelja, kako osnovnih
Skola, tako i srednjih Skola, jest, dakle, da to omogu6ava e- dnevnik i da roditelji mogu
opravdati, dakle, izostanak svojih udenika. No to ne obja5njava za5to mi prednjadimo,
za5to PcZ,jer to je mogu6e, dakle na razini cijele dr2ave? Jesu li nam djeca bolesnija,
jesu li aktivnija ilijednostavno roditelji traZe nadin? Je li netko s njima rczgovarao pa pitao
moZe li se tu ne5to poduzeti? Dakle, jesmo li podeli uopce razmiSljati o tome? I da li to
uop6e vidimo kao problem s obzirom da je Zupanija osnivad svih srednjih Skola i velikog
dijela, zaptavo osnovnih Skola? I da li taj neslavni, naZalost, zapravo fenomen PGZ
udenika mo2emo podeti rje5avati bave6i se ljudima u sustavu? Hvala vam."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Odgovoriti 6e prodelnica Stilin."

EDITA STILIN;

Sve ovo Sto ste vi iznijeli zanima i mene, u potpunosti me zanima. Mi nismo institut,
znanstvena institucija, da vam ja mogu sada relevantno odgovoriti na to pitanje, mogu
razmi5ljati u smjeru da to opravdavaju u velikoj mjeri roditelj ili da je djeci Skola dosadna,
ali ovo je pitanje za neki lnstitut za dru5tvena istraZivanja. Ja mogu od njih zamoliti da
naprave jednu analizu pa vam dostaviti.

MARKO BORAS MANDIG;

,,Da, naravno, izvolite, ako je komentar."

IVA RINEIC;

,,Ja bih to svakako zamolila da se podnemo time baviti u suradnji sa institutom. Znam da
ima suradnja sa kolegom Joki6em, pozdravljam iodekujemo rezultate. Hvala vam,"
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n/p predsjednika Marka Borasa Mandi6a
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Yeza: Dopis KLASA: 024-04124-03111 URBROJ: 2170-01-0115-24-1od 07.10.2024.

Po5tovani,

Vezano za VaSe pitanje o izostancima udenika u Primorsko-goranskoj Zupaniji,

promtno smo zatraZili strudno mi5ljenje od lnstituta za dru5tvena istraZivanja (dokaz

dostavljamo u prilogu).

Po primitku istog, proslijedit 6emo Vam njihovo strudno mi5ljenje.

Naime, broj izostanaka i njihovo opravdavanje je u nadleZnosti roditelja, Skolskih lijednika,

kao i nastavnog osoblja.

Svaki roditelj ima pravo opravdati izostanak svog djeteta do 3 dana, ravnatelj izostanak od

7 dana i uditeljsko/nastavnidko vije6e do 15 radnih dana, a sukladno Pravilniku o kriterijima

za izricarye pedago5kih mjera.

Obzirom na doista veliki broj izostanaka (95,97oh opravdanih, 1 ,610/0 neopravdanih)

u Primorsko-goranskoj 2upaniji, moZemo zakljuditi da vjerojatno i roditelji i lijecnici i

uditelji/nastavnici/ravnatelji vrlo aktivno,,konzumiraju" navedeni Pravilnik.

Mi$ljenja smo da se isti ponekad i ,,zloupotrebljava", ali dokaze za navedeno nemamo,

stoga smo zatraZili mi5ljenje lnstituta za dru5tvena istraZivanja

S po5tovanjem, A

P

DOSTAVITI,
- Naslovu, putem Ureda za pripremu sjednica - Tajni5tvo Zupanije
- Arhiva, ovdje

Mr.s lin



Edita stilin

PoSiljatelj:
Poslano:
Primatelj:

Edita Stilin <edita.stilin@pgz.hr>
9. listopada 2024. 15:42

Boris Jokic

Postovani ravnatelju i dragi Boris!
Zanimalo bi nas Vas stav ili mogucnost realizacije istrazivanj a, anvezi izostanaka u nasim skolama u
Primorsko- goranskoj zupamji,
Naime, prema informacijama u medijima - ucenici Primorsko-goranske zupanije imaju najveci broj
opravdanih izostanaka u RH.
Molila bih Vas strucni komentar na navedeno.
Srdacan pozdrav,

lnr.sc. Edita Stilin
Prodelnica



ffiw REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO.GORANSKA ZU PANIJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04124-0311 1

URBROJ : 217 0-01 -01 15-24-2
Rijeka, 7. listopad a 2024.

ZUPAN ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6lanice Zupanijske skupStine LARE BRESSAN MATIC
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada 2024. godine u sklopu aktualnog sata dlanica Zupanijske skup5tine Lara
Bressan Mati6 postavila je pitanje vezano za izmienu plovidbenog reda katamarana
Danica dana 21. lipnja 2024. godine te o mogudnostima uvodenja dodatnih luka
ticanja na brzobrodskim linijama.

U odgovoru je navedeno da 6e se zatraliti oditovanje Jadrolinije.

_ U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skupStine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada 2024. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,
/'. , \r.. i'.

,'r\v I

)-. . i,

SJ DNIK
!

Mandi6

,'l t.

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za pomorsko dobro, promet iveze, Rijeka, Slogin kula2llll, nlr

prodelnice lzabele Lindi6 MuZi6



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 1 0.2024.

LARA BRESSAN MATIC;

,,Dobar dan svima nazodnima. PridruZujem se destitkama kolegi prezimenjaku na prinovi
iZupanu potpuno i brzo ozdravljenje Zelim. Znali, ovo bi moglo i6i u rubriku ,,Dogodilo se
na dana5nji dan", makarse ne radi o dana5njem danu, nego danu 21.6., katamaran iz
Rijeke prema Rabu i Novalji, neodekivano je i nepredvideno pristao u luci Merag, iskrcani
su neki putnici koji su osobnim vozilima dalje prevezeni, pretpostavljam u uvalu gdje se
tu veder odrZavao party na tzv. Forest Beach-u, nama jako dragom u Cresu . zna1i Zitelje
otoka Cresa je iznenadilo da je katamaran Danica koji odrlava ovu liniju, brzobrodsku
liniju Rijeka-Rab-Novalja, pristao u popodnevnim satima u luku Merag, naZalost, izgleda
je to bilo samo jednokratno pristajanje, katamaran je pristao i iskrcao par putnika, oti5ao
svojim putem, a putnici su oti5li na svoju zabavu. Zvuli nevjerojatno da je katamaran
zbog bilo koga mijenjao zacrtanu rutu. Do sada su nam na sva moguia pitanja do sada
postavljena i od svih nadleZnih tijela, od Agencije za obalni prijevoz, Jadrolinije i drugih,
uvijek odgovarali da je nemogu6e promijeniti red plovidbe, a sada vidimo da je to za neke
mogu6e. Pa kada je mogude za neke valne pojedince, ne znam, tko god oni bili, valjda
je mogu6e i za lokalno stanovni5tvo, makar to bi bilo ono jako lijepo. Naime, u Cresu, a
posebice u Lo5inju, Zivi veliki broj ljudi porijeklom sa Raba i Paga, koji imaju potrebu
posjetiti svoju rodbinu, roditelje ili se brinuti za svoju imovinu na drugim otocima, a medu
otodne veze su i tako i tako rijetke i vjerujem da bi pristajanje u luci Merag tim na5im
sugradanima omogucilo de56e posjete svojim starinama, ku6ama, rodbini itd. I ne samo
to, omogucilo bida se iz Cresa ili iz Lo5inja moZe do Rijeke katamaranom, kada on zbog
jakog juga ne moZe isploviti iz Lo5inja. Ne moram napominjati koliko se 6eka na pregled
kod doktora, magnetne rezonance i slidne preglede. Pa ako ima5 nesre6u da taj dan ne
ide katamaran, autobus u 6 ujutro je ve6 oti5ao, pozdravi se sa pregledom i stavljen si
opet na listu 6ekanja. Znal| jo5 1 prednost dodavanja luke ticanja brzobrodskih linija.
Stanovnici Cresa vec dugo inzistiraju da se kao luke ticanja uvedu Porozina i Beli, svako
na svojoj liniji, kako bi sjever otoka sada, kada doma6i autobusni prijevoznici u Sirokom
luku zaobilaze Tramuntanu, ipak imali neku vezu sa Rijekom. Zaista me zanima
opravdanje ovog mijenjanja plovidbenog reda 21. lipnja, ali i stav Zupanije, kao i

nadleinih tijela o mogu6nostima dodatnih luka ticanja na brzobrodskim linijama.
Hvala."

MARKO BORAS MANDIG;

,,Zahv al1ujem, od govorit 6e za mjen i k Zu pa n a. "

VOJKO BRAUT;

,,Ne znam, ja nisam bio na tom katamaranu. Ali mislim da mi uopce nismo prava adresa
za postavljanje toga pitanja. To 6ete odito morati pitati Jadroliniju, eventualno Agenciiu
za linijski pomorski prijevoz, koja uostalom i odreduje koje ce se linije ticati, kojih luka?
Sto se nas ti6e, dapade, Sto vi5e linija, Sto vi5e ticanja u na5im lukama, Sto se ti6e



katamarana, mi 6emo podrZati, ako treba, moZemo se zajednidki obratiti Jadroliniji, pa sa
odredenim prijedlozima, evo, pa odekujem vas onda na sastanku ili barem nekakav pisani
dopis, pa onda moZemo sa time dalje."

MARKO BORAS MANDIG;

,,Evo, zahvaljujem. Pitanie 6e se onda prosliiediti Jadroliniii. pa 6emo dobiti odqovor
kakva ie to bila tada?"

LARA BRESSAN MATIG;

,,Zahvaljujem se na odgovoru, proaktivnom odgovoru. I zato je i postavljeno pitanje
Hvala."
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REPUBLIKA HRVATSKA

PRIMoRSKo - GORANSKA ZUPNruI.IN
UPRAVNI ODJEL ZA

POMORSKO DOBRO, PROMET I VEZE

PRIMORSKO GORANSxn ZUPRN I.IR

Primljeno 22.10.2024.

2170-24-15

KLASA: 053-01 124-02125
URBROJ : 217 O-07 -01 15-24-34
Rijeka, 21 . listopada 2024. godine

lrimorsko-goranska 2upan iia
Zupanijska skup5tina
n/p predsjednika
Marka Borasa Mandi6a
Adami6eva 10, Rijeka

PREDMET: Pitanje dlanice Zupanijske skup5tine Lare Bressan Mati6 sa 30.
sjednice Zupanijske skup5tine odriane 3. listopada 2024. godine
- oditovanje, dostavlja se

Po5tovani,

na 30. sjedniciZupan'rjske skup5tine odrZane 3. listopada2024. godine, 6lanica
Zupanijske skup5tine Lara Bressan Mati6 postavila je pitanje vezano za izmjenu
plovidbenog reda katamarana Danica dana 21.lipnja2024. godine te o mogu6nostima
uvodenja dodatnih luka ticanja na brzobrodskim linijama.

Dana 15. listopada2024. godine prema Jadroliniji uputili smo dopis (u privitku)
vezano na postavljeno pitanje dlanice Zupanijske skupStine Lare Bressan Mati6 sa 30.
sjednice Zupanijske skup5tine odrZane 3. listopada2024. godine (u privitku).

Do dana5njeg dana nismo zaprimilitraZeno oditovanje, te 6e se isto dostaviti po
primitku.

S po5tovanjem

6, dipl. iur.

Dostaviti:
G Naslovu
2. Pismohrana, ovdje

Ustr.jedKlasifikacijska oznaka

01.01 5024-04124-031 11

Pril VrijUrud2beni broj

4-
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMoRSKo - GoRANSIG ZupnmuR

UPRAVNI ODJEL ZA
POMORSKO DOBRO, PROMET IVEZE

KLASA: 0s3-Un4-02125
U RBROJ : 217 0-07 -0 1 I 5-24-30
Rijeka, 1 5. listopad a 2024. godine

Jadrolinija - dru5tvo za
linijski pomorski prijevoz
putnika itereta
Riva 16,5{000 Rijeka

PREDMET: Pitanje Elanice 2upanijske skup5tine Lare Bressan Mati6 sa 30.
siednice Zupanijske skupitine odriane 3. listopada2O24. godine
- oditovanje, dostavlja se

Po5tovani,

- na 30. sjedniciZupanijske skup5tine odrZane 3. listopada 2024. godine, Elanica
Zupanijske skup5tine Lara Bressan Mati6 postqvila je pitanje vezano za izmjenu
plovidbenog reda katamarana Danica dana21. lipnja 2024. godine te o mogu6nostima
uvodenja dodatnih luka ticanja na bzobrodskim linijama (u privitku)

Slijedom navedenog, molimo za dostiavu oEitovanja na navode iz istog.

S po$tovanjem

lza Lin6i6 Muii6, dipl. iur.

Pitanje 6lanice Zupanijske skup$tine

Dogtaviti:

Prilog
1.

1.

0
o0'f

Fv"

Naslovu
Pismohrana, ovdje

,Ab.tc. zv. \



IADRWINIIA
Rijeka r Hrvittska

Rijeka, 21,.7O.2024,

Na5 znak: 74/2024
Vai znak: KLASA: 053-Ot/24-02lLs

U RB ROJ : 2t7 O-07 -OL/ 5 -24-30

REPUBLIKA HRVATSKA

PRI MORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

UPRAVNI ODJEL ZA POMORSKO DOBRO,

PROMET IVEZE

PREDMET: PITANJE EMruICE ZUPRIVIISXE SKUPSTINE LARE BRESsAN MATIc sA 30. sJEDNIcE
ZupnrulrsxE sKUpSflNE oDRZANE 3. LtsropAD Azoz4. GoDtNE

Poitovani,

dana 16. listopada 2024. godine zaprimili smo Vai dopis KLASA: 053-01/24-OZl25, URBROJ:
2t7O-07-0!/5-24-30, a vezan uz pitanje dlanice Zupanijske skupStine Lare Bressan Matii, gdje se traii
oeitovanje Druitva Jadrolinije u svezi s plovidbenim redom katamarana ,,Danica" dana 21. lipnja 2024.
godine. U nastavku je naie oditovanje:

Dana 21. 6.2024. godine na katamaran Danica koji odrZava brzobrodsku liniju Rijeka - Rab -
Novalja greikom se ukrcao jedan putnik dija je namjera bila putovati na otok Cres. Uz suglasnost VTS-
a (Sluiba nadzora i upravljanja pomorskim prometom) putnik je iskrcan na Cresu u luci Merag te je
linija nastavljena dalje po plovidbenom redu.

Moramo istaknuti kako iz Rijeke u razdoblju ljetne sezone dvije brzobrodske linije polaze toino
u 1"7 sati. Jedna je direktna driavna brzobrodska linija s prvim pristajanjem na Cresu, broj linije 930g
Mali Loiinj-llovik-Susak-Unije-Martin5iica-Cres-Rijeka,adrugajedrZavnabrzobrodskalinija
9309 Rijeka - Rab - Novalja (Pag).

Za sva eventualna pitanja stojimo na raspolaganju

Jadrolinija Rijeka

clail Ul)rave, Riano 8ukSa, ilan Upr.rve.



@ REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO.GORANSKA ZUPAN IJA

2upanijska skupStina

KLASA: 024-04124-031 1 1

U RBROJ : 217 0-01 -01 15-24-3
Rijeka, 7. listopada 2024.

Zuparu zLATKo KoMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skup5tine LEONARDA PAVELE
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata dlan Zupanijske skup5tine Leonardo
Pavela postavio je pitanje vezano za Kanal Rl.

U odgovoru je navedeno da 6e se e-mail glavnog urednika Kanala Rl kojije vije6nik
ditao na sjednici Skup5tine uputiti Nadzornom odboru na o6itovanje i potom izviiestiti
vUe6nika.

- U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada 2024. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora.

S po5tovanjem,

IK

Mandi6
:1)1 , 7 ,1r i

'(-
i-;

kO ,'rt.'

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjclu za pomorsko dobro, promct ivczc, Rijcl<a, Slogin kula 2/lll, n/r

prodelnice lzabele Linci6 MuZi6



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 1 0.2024.

LEONARDO PAVELA;

,,Lijepi pozdrav svim kolegama u Zupanijskoj skup5tini. Prije svega, nadam se da ste svi

dobro pro5li ljeto. Cestitam svim na5im djelatnicima u turizmu koji su stvarno odradilijo5
jednu vrhunsku turistidku sezonu. Bilo je teSko, bilo je jako vru6e, hvala Bogu, po2ara
nismo imali puno, a evo i mi smo napravilijednu pove6u stanku, tako da nadam se da u
toj stanci dogodilo se joS nekoliko stvari, Zupan vam se razbolio, evo, on, naravno, gleda
preko televizije i Zelimo mu brzo ozdravljenje, kao i na5im ljudima u Mrkoplju Zelimo, eto,

da 5to prije rije5e taj problem kojisu imali sa pilanom. Moje pitanje 6e i6i u smjeru televizije
i Kanala Rl. Kao Sto vidite kamere su ovdje, svugdje oko nas i mogu6e da 6u ja sada
zadnji puta ovdje re6i: Po5tovani gledatelji Kanala Rl, srdadan pozdrav, dobar dan, a
moZda i dovidenja. Zbog 6ega to govorimo? Naime, Kanal Rl je televizija u kojoj je
Primorsko-goranska Zupanija uloZila najvi5e novaca, znali preko 50.000,000,00
tada5njih kuna. Trebali bi to preradunati u eure, pa da vidimo koliko je ta investicija bila

sve zajedno ovdje. Kanal Rl desto puta je imao ogromni dio programskih pote5ko6a. 3 i

polgodine smo zajedno u ovoj Skup5tini i svi znate da mito upozoravamo ve6 godinama

da je to upravo tako. Sada smo dobili 1 alarmantni mail na kojem vam stoji da ukoliko se

ovakva situacija nastavi do kraja mjesta na Kanalu Rl, da glavni urednik te televizije lgor
Rivetti misli da 6e se ta televizija ugasiti. To je mail koji smo dobilijuder, proslijedio sam
ga i Ermini Duraj i lvanu i lvi, Bojanu i tako dobili su dosta ljudi znadi taj mail koji smo
dobili, znali sada je do5lo do kraja. Evo to je ono Sto smo mi najavljivali 3 i pol godine, 3
i pol godine mi ne moZemo sjesti, rije5iti situaciju, 3 i pol godine. Da vas podsjetim samo,
pro5le godine dali smo 680.000,00 kn za tu televiziju, tj. eura oprostite. A samo za razvoi
poljoprivrede 300.000,00 eura je bilo rezervirano, ne znamo koliko toga je u5lo unutra.

Znadi, vidite koliko novaca na5ih mi dajemo iz lupanije i iz Grada za tu televiziju, a
rezultat je takav da vedina vas ovdje tu televiziju niti ne gleda, kao, naravno, i gradana te
televizije, iz razloga Sto je program lo5. U ovom trenutku, sada, dobili smo, znadi na tom
mailu pi5e vrlo jasno da je televiz'rja stvorila velike financijske gubitke, da nece mo6i

servisirati, znati emisije koje su pla6ene od Fonda, od grada R'tjeke, od Primorsko-
goranske Zupanije itakoder kaZu ukoliko nema novinara, gubimo novac i na snimateljima
i na montaZerima te reZiji, jer ako nema tko napraviti priloge i emisije, onda imamo veliki,
znadi broj ljudi koje 6e dolaziti na posao, a ne6e raditi niSta i to je, naravno, veliki tro5ak
zateleviziju.Znadi, glavni urednik misli da 6e se ta televizija u roku od mjesec dana ugasiti
jer ovako dalje vi5e ne moZe. Kolega Srdan Srdo6 ija bili smo juder na toj televiziji, vidjeli

smo dobre pomake gore. Tehnidki, televizija je odi56ena, puno bolje to funkcionira nabazi
studija, mislim, direktorica nas je provela. Sef tehnike lgor, koji je sada ovdje sa nama i

njemu destitamo, napravio je lavovski posao da se to odrZi i da to funkcionira odli6no.
Sada gledajte, sada treba jo5 mala snaga sa na5e strane kao Zupanije, da vidimo da li
6emo te ljude staviti pod Zupaniju, pa ih zaposliti, pa im davati pladu, pa onda stvoriti
stvarno informativni program koji 6e bitidobar jer ovako dalje viSe ne moZe. lmam osje6aj



da dugo, dugo vremena mitu televizijuiz na5e Zupanije, ali iiz Grada zapu5tamo, znadi,

osobno sam kao dovjek razgovarao sa gradonadelnikom grada Rijeke koji mije rekao da
njega ta televizija ne zanima i da on nju Zeli prodati. Zanima me da li postoji neka
strategija stabilizacije te televizije od naSe Zupanije ili ne? Jel, evo, kao Sto vidimo
vrijeme curi?"

MARKO BORAS MANDIC;

,,Hvala, evo, hvala na pitanju. DoZupan Braut 6e odgovoriti."

VOJKO BRAUT;

,,Evo, kolega Pavela. Ja pretpostavljam da mogu proditati isjedak iz ovog maila s obzirom
da mi je dostavljen, ne? Pa onda kad se govori o problemima Kanala Rl ispada da
problem nije iskljudivo financijski, nego pi5e do problema je doSlo jer je kolegica A na
godi5njem odmoru, kolegica B na putu, kolega C ne moZe raditi 6etvrtkom ipetkom zbog
drugih obaveza, kolega, ne znam koje je sad vi5e slovo, ne moZe raditi u punom radnom
obimu zbog ka5njenja honorara, a kolegica F, njoj podinje fakultet pa ne moZe dolaziti
osim moZda jednom tjedno. Gledajte, kolega Pavela, jedino Sto ja mogu napraviti je da

dam ostavku na mjesto zamjenika Zupana, da se javim na natjedaj, da budem direktor
televizije i da se bavim operativnim poslovanjem tog trgovadkog dru5tva. Dakle, ako je
financijski, ako smo pomogli televiziju, ako je ona tehni6ki na odredenoj razini. Pazite,
kadrovski, svi imamo problema u sustavu, to je kao da moji prodelnici se danas jave i

kaZu mi prestajemo raditijer nemamo dovoljno ljudi, nemamo dovoljno ljudi, svaki mjesec
dobivamo nove ovlasti, nova zaduhenja od drZave, nitko nam to ne pla6a, niti nam se ljudi
prijavljuju na natjeda j za rad u javnoj upravi, pa se svejedno posao odraduje i to rje5avaju
upravo ti ljudi, operativno prodelnici koji rukovode svojim kadrom. Ja se, ne nedu, nego
nije moj posao uop6e da se petljam u posao direktorice. Ako je situacija ovakva, ako
glavni urednik stoji iza ovoga Sto je napisao, mi 6emo ovaj mail proslijediti Nadzornom
odboru i neka Nadzorni odbor onda radi ono Sto mu je posao, razgovara sa direktoricom,
da li on radi svoj posao ili ne. Ako ne radi, pa hocemo li se zahvaliti? Ali u svakom sludaju
nije na meni, nije na vama, nije na nikome od ovih ljudi koji sjede danas na Skup5tini da
rje5ava operativne probleme, tko dolazi i tko ne dolazi na posao u jednom trgovadkom
dru5tvu? Ja 6u ovo proslijediti Nadzornom odboru, pa se dujemo."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Da, naravno, izvolite, kolega, neka dopuna, niste zadovoljni ili komentar, izvolite."

LEONARDO PAVELA;

..Svakako bi Zelio ovai odgovor u pisanom obliku, ali ja se uop6e ne slaZem s time.
Mi smo suvlasnici te televizije i gospodin Braut je u Skup5tini, znadi apsolutna puna

odgovornost je kako je biti u Skup5tini dru5tva je da se vidi Sta funkcionira, Sta ne, ona
ne funkcionira danas ilijuder, ona ne funkcionira zadnjih 5 godina, kaos je cijelo vrijeme,
ta televizija non stop je u te5kim dugovima. Ovo je na5a televizija i Zupanrlaje dala najvi5e
novaca u povijesti te televiz4e. Znali danas 6emo napraviti sastanak da vidimo kako
6emo to rije5iti jer imamo cijelo vrijeme problem, to je na5a televizija, to nije televizija



direktorice, nego na5a od svih gradana Primorsko-goranske Zupanije i gradana grada

Rijeke. Znadi danas. Zelimo to rije5iti i molim odgovor u pisanom obliku."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Zelimo hvala. Kolegica Adelina Kunst, ali nemamo poslovnidke mogu6nosti. Samo jednu

redenicu, evo izvolite."

VOJKO BRAUT;

,,Pa poja5njenje gledaj, ja nikakav sastanak sazivati ne6u. Dakle, t.d. ima svoja tijela, ja

sam dlan Skup5tine, ja nisam dlan Nadzornog odbora, ali ja sigurno nedu odlaziti na

televiziju i istraZivati tko kada dolazi na posao i da li ravnateljica dobro rukovodi, za to
postoji Nadzorni odbor i kao 5to rekoh, uputit 6emo ovai dopis Nadzornom odboru
i traZiti oditovanj€, pe 6emo vidjeti tko radi svoj posao, a tko ne radi.

MARKO BORAS MANDIC;

,,Ako 6emo kr5iti Poslovnik do kraja, izvolite, ali idemo onda jednu re6enicu."

LEONARDO PAVELA;

,,1 mi cijelo vrijeme imamo, to nije moja ingerencija i svaki put kad ne5to ne Zelimo rije5iti,

uvijek je ingerencija nekog drugog. Ovo je ingerencija na5e Zupanije, znadi mi smo
suvlasnicite televizije, najvi5e smo dali novaca i naravno da 6e5 ve6 danas razgovarati s

ljudima, sa nama ito rije5iti."



REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMoRSKo . GoRANSKA ZupnruI.In

UPRAVNI ODJEL ZA
POMORSKO DOBRO, PROMET I VEZE

PRIMoRSKo coRANSKA Zupnruun

22.10.2024

2170-24-14

g
B

KLASA: 053-01 124-02125
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Primorsko-gora ns ka Zupan ija
g
Zupanijska skup5tina
n/p predsjednika
Marka Borasa Mandi6a
Adamideva 10, Rijeka

PREDMET: Pitanje ilana Zupanijske skup5tine Leonarda Pavele sa 30. sjednice
Zupanijske skupStine odriane 3. listopada2024. godine
- oditovanje, dostavlja se

Po5tovani,

_ na 30. sjednici Zupanijske skup5tine odrZane 3. listopada 2024. godine, 6tan
Zupanijske skup5tine Leonardo Pavela postavio je pitanje vezano za Kanal Rl.

Postupajudi po pitanju 6lana Zupanijske skup5tine u privitku se dostavlja
oditovanje Kanala Rl.

S poStovanjem

6, dipl. iur.

Prilog:
1. Oditovanje Kanala Rl

Dostaviti:
@ Naslovu
2. Pismohrana, ovdje

Primljeno

Klasifikacijska oznaka Ustr.jed.

024-04t 24-03t 1',1 01.01 5

Pril VrijUrud2beni broj



Kanal Rl d.o.o.

za prolzvodnlu, priienos i

emitiranle TV pfograma

Trg RiJedke Rezolucije 3
51000 Riieka

tEAN: HR482i()20061 I 001 07980
Erste & Steiermerkische Bank
MBS 0401 31 591

olB 26219089758
Poreznl broj: 01387 2127

$ centrala:

O ured direktora

1385 (51)353 666

+485 (51 ) 353 600

Rijeka, 07. listopada 2A24. g.

PRIMORSKO.GORANSKA ZUPANIJA
UPRAVNI ODJEL ZA POSLOVE ZUPANA I

ZupnruusKE SKUPSnNE

NIP gda Ermina Duraj, univ.spec.rel.publ.,
Prodelnica UO za poslove iupana iZupanijske
skupStine PGZ

N/P gdin Vojko Braut, zamjenik iupana PGZ

PREDMET oiitovanie o navodima glavnog urednika Kanala Ri (najava gaSenja
programa), gospodina lgora Riveftia te plan postupanja Uprave u ovom slu6aju

PROBLEMATIKA POSLOVANJA KANALA RI - KADROVI

PoStovana Prodelnice Duraj, gospodine Braut, gospodine Pavela

Kanal Ri na dan 07. listopada2024. godine broji2T stalno zaposlenih i 10 honorarnih
djelatnika koji se koriste u skladu sa potrebama programa. U odjelu redakcije ukupno
radi 12 djelatnika djelatnika ( 5 stalno zaposlenih i7 honorarnih djelatnika), u odjelu
tehnike radi 17 djelatnika (13 stalno zaposlenih i4 honorarnih djelatnika), u
financijskom odjelu rade dvije osobe, u marketingu jedna osoba i u uredu Uprave
rade dvije osobe. Napominjem da se dva stalno zaposlena snimatelja koriste
iskljudivo za potrebe ugovora sa RTL televizijom.

Prosje0na plada iznosi 855,91 EUR. Unazad detiri godine plaee su ispla0ivane
redovito, honorari kasne detiri mjeseca i ukupan dug za honorare iznosi 24.869,09
EUR - a.

lgor Rivetti, glavni urednik Kanala Ri u svom mailu od 02. listopada 2024, godine
naveo je da vec duZi vremenski period nismo u mogudnosti realizirati program zbog
nedostatka djelatnika te da smatra da, ukoliko se ovakva situacija nastavi, po
njegovom mi5ljenju dolazi do ga5enja televizije krajem listopada.

einjenidno je stanje, s kojim ste svi upoznati, da na televiziji ve6 duZe vrijeme
nedostaje zaposlenika kako u redakciji, tako i u tehnici. To je problematika s kojom
se suodavaju i drugi gospodarski sektori, posebice oni gospodarski subjekti s niiim
prosjednim primanjima. Navedeni problemi u Kanalu Rl rje5avaju se kontinuirano,
intenzivno i sistematiCno kroz sljede6e aktivnosti:

- klasidnim redovnim mehanizmima - natjedaji za posao putem Tavoda za
zapo$ljavanje te objavama Natjedaja na naSim druStvenim mreZama;



- suradnjama sa SveudiliStem u Rijeci, odnosno regrutiranjem putem raznih
studijskih programa;

- suradnjama sa srednjim strukovnim Skolama;

- suradnjom sa studijskim medijskim portalima ("sova", "Kisobran"),

- suradnjom sa radijskim postajama (dva voditelja su suradnici sa "Radio
Korza")

- suradnjom sa manjim portalima kao imaksimalnim osobnim anga2manima.

Zatvoreni krug problematike nedostatka i fluktuacije zaposlenika, naZalost, nije
mogude trajno rije5iti bez znalajnog povedanja postojecih financijskih prihoda i

osiguranja kontinuiteta takvih prihoda.

Uprava je posljednje detiri godine osigurala redovitu isplatu placa 5to prethodnih
godina nije bila uvrijeZena praksa poslovanja Dru5tva te su se smanjila i ka5nlenia
isplata honorara, no dugovanja naslijedena najvecim dijelom iz poslovnih odnosa iz
prethodnih godina i dalje ugroZavaju financijsku stabilnost i likvidnost te
onemogu6avaju daljnje i sustavno pove6anje placa koje je potrebno za privladenje
novih kadrova. U tom smislu, dokapitalizacija druitva koncem 2A22. godine bila je
svakako iznimno znadajan iskorak, ali nije mogla u potpunosti zatvoriti-dugovanja iz
prethodnih razdoblja Sto i dalje opterecuje poslovanje i moguci razvoj Kanala Ri. 

-

(3 Ao|,9 razumijevanje problematike bitno je pojasniti i da se cijene usluga koje nudi
Kanal Ri nisu korigirale tijekom perioda od eaf 15 godina. Koncem ZOZZ. godine
inicirana je korekcija slu2benog Cjenika televizije. Novi Cjenik bio je prezentiran i
Gradu Rijeci i Zupaniji Primorsko-goranskoj, kao ve6inskim vlasnicima, televizije i

najvecim korisnicima naSih usluga, no nisu prihvaCene vi5e cijene usluga. Tijekom
mandata ove Uprave, od 2020. godine Ugovori Grada Rijeke i Primorsfo-goranske
2upanije nisu financijski korigirani ili su te korekcije bile minimalne. Grad Rilefa ie
2020.12021. imao ugovor u iznosu od 960.000 kuna + p}v (127.413,90 EUR; poV)
, dok je ugovor Primorsko-goranske Zupanije iznosio 1.495.990,02 kuna + pDV
(198.552,00 EUR + PDV). U 2024. isti ugovori za 2024. godinu iznositi su za Grad
Rijeku 138.030,00 EUR + PDV a za Primorsko-goransku Zupaniju 200.652,83 EUR +
PDV . Grad Rijeka povecao je iznos 8,4olo, a Primorsko-goranska Zupanija 2,4o/o.lsto
tako, veliki dio sredstava koje Kanal Ri dobiva od AEM-a od'uminjen je sa
111.490,02 EUR -a iz 2021. na iznos od 98.465,93 EUR u 2a24. godini Sto
predstavlja smanjenja od cca 15%,

Kako je najvedi dio na$eg programa vezan uzizradu na5eg najgledanijeg proizvoda -
Dnevnika - bitno je napomenuti da se isti financira sredstvimi neU - Ju iznosu od
70 EUR- a po Dnevniku. Kako, prema Zakonu o elektronidkim medijima, dlanak br.
42, stavak 8 kaZe: "Nakladnik televizije i/ili radija cije je podrudje poklivanja ve6e od
200.000 stanovnika mora najmanje 7 o/o ukupnog tjednog audiovizualnog iltli
radijskog programa posvetiti priopcivanju vijesti i obavijesti i podrudja koncesije,
osim ako ugovorom o koncesiji nije utvrCleno dulje vrijeme po$veceno priopcivanju
vijesti i obavijesti. ". u skladu s navedenim, a prema podrudju pokrivanja
stanovni5tva, trajanje informativnog programa Kanala Ri tjedno mora iznositi 11 satl i

30 minuta min, to znadi da Dnevnik mora prosjecno trajati 21 minutu dnevno ( 25
minuta kroz tjedan i 15 minuta tijekom vikenda).

lzrada 25 minuta informativnog programa u vlastitoj produkciji iziskuje kori5tenje i

organizaciju cjelokupne redakcijske i tehnicke logistike Kanala Ri, kao i angaiman



vanjskih suradnika (po potrebi) tako da se za vedinu komercijalnih projekata unazad
nekoliko mjeseci angaiiraju iskljudivo vanjski suradnici.

Na gotovo svim kolegijima Kanala Ri od prvoga - br. 1.(03.10.2023.9.), pa sve do
zadnjega, br. 24. (16. rujna 2024.9.) razgovaralo se o problematici nedostatka
kadrova i iznimno te5kom nadinu dolaska do istih te su se iznalazila :razna rje5enja za
segmentirano "ga5enje poZara", no sa neminovnim ponavljanjem istih situacija,

Napominjem da slidne izjave glavnog urednika, kao i biv5eg Sefa tehnike gospodina
lve Broznida nisu po prvi puta usmeno, kao i u pisanom obliku izredene tijekom
mandata sadaSnje Uprave, no svaki puta su se navedene situacije, makar
privremeno, sanirale. U tom smislu, sada5nja kulminacija takvih okolnosti,
ocjenjujem, glavnoga je urednika dovela do procjene mogu6eg nadolazeceg ga5enja
televizrje.

lsto tako, na kolegiju Kanala Ri odrZanom 16. rujna2A24. godine (Zapisnik u privitku
ovog dopisa) od glavnog urednika i od novoga rukovoditelja tehnike, gospodina lgora
Pauli6a je, zbog te5ke situacije vezane uz nedostatak kadrova na Kanalu Ri i

oteZanog rada, traZeno da pripreme prijedlog dopisa u kojem ce skupno navesti svi
navedeni problemi temeljem kojega bi Uprava inicirala hitan sastanak s ve6inskim
vlasnicima, odnosno Gradom Rijekom i Primorsko - goranskom Zupanijoma, a s
ciljem Zurnoga rje5avanja istoga. lsto tako, od glavnoga urednika i rukovoditelja
tehnike Uprava je zalralila i prijedloge te dodatni osobni angaZman u saniranju
novonastale situacije, odnosno mogudem angaZmanu novih djelatnika. lsti do sada
nisu dostavljeni niti je Uprava informirana o mogudim aktivnostima u tom smislu od
strane glavnoga urednika. Nadalje, rukovoditelj tehnike informirao je Upravu da je u
razdoblju od kolegija 16. rujna 2A24. do 01. listopada 2024. godine osobnim
angaZmanom uspio rije5iti problem nedostatka kadrova u tehnici te je na Kanal Ri
doveo tridjelatnika na radnim mjestima: snimatelja, montaZera itehnicara.

Uprava je raspisala Natjedaj za posao na koji se prijavilo g kandidata (4 za
novinara/vod itelja) i 4 za s nimatelja/tehni6a ra.

Uprava je uspostavila kontakt s HNK lvana Zajca i inicirala kontakte s djelatnicima
glumadkoga ansambla (Ana Vilenica, Giuseppe Nicodemo) s kojima je odraden
razgovor o mogucoj suradnju, posebice u voditeljskim poslovima. Uprava tijekom
duZeg vremenskog perioda dobiva kontakte zainteresiranih studenata i studentica za
rad u segmentu novinaralvoditelja kako od profesora sa Sveudili5ta u Rijeci - prof.
Lara Badurina, Akademija primjenjenih umjetnosti, tako i od gde Katarine Vorkapi6,
voditeljice ureda za karijere Filozofskog fakulteta.

Vrlo je vaino napomenuti da se unatrag godinu dana intenzivno pregovara s tri
klijenta zainteresirana za ulazak u koprodukcijske projekte sa Kanalom Ri (Emisija o
nekretninama; Lifestyle emisija i Emisija o arhitekturi). Od navedenih klijenata, uz
financiranje istih traieno je i da se osiguraju voditelji sa njihove strane Sto je i

prihva6eno,

Kao zakljuCak moZemo istaknuti da se Kanal Ri suodava s manjkom kadrova te da
se isti problem rje$ava sukladno moguinostima i uvjetima na trZi5tu te uvjetima koje
Kanal Ri moZe ponuditi uz sada5nju razinu prihoda. Dolazak novih kadrova oteiavaju
prije svega financijski problemi Dru5tva koji ne osiguravaju adekvatna mjesedna
primanja te udestali prelasci zaposlenika na rad u drugim medijima uz bolje uvjete.
Takoder, djelatnici redakcije kao otegotne okolnosti istidu i organizacijske probleme
koji se temeljno odnose na neadekvatna tjedna i dnevna planiranja realizacije
dogovorenih snimanja zbog kojih zaposlenici ne dobivaju unaprijed rasporede rada.



Nadalje, novinarski je kadar i inade vrlo oskudan, a joS je veci manjak tehnidkoga
kadra zbog specifidnosti ovih profesija za koje se u cijeloj Hrvatskoj obrazuje mali
broj studenata.

Stoga se trajnijem rje5avanju ovoga problema moZe pristupiti prije svega kroz
znadajnije povecanje plada djelatnika te osiguranjem kvalitetnijega pristupa odnosno
drugih uvjeta rada.

Za sam kraj napominjem da je nakon problema u realizaciji programa uslijed
nedostatka djelatnika u razdoblju od 30. rujna do 11. listopada 2024. godine,
preraspodjelom postojeiih i honorarnih djelatnika navedeni problem rije5en te ie sve
emisije i6i u skladu sa prihva6enom programskom shemom.

Za sva dodatna poja5njenja, stojim na raspolaganju.

S po5tovanjem,

Gordana Simie Drenik, mr.sc.

DruStvaD
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO.GORANS KA ZU PANIJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04124-031 1 1

URBROJ : 217 0-01 -01 15-24-4
Rijeka, 7. listopad a 2024.

Zupnru zLATKo KoMAD|NA, ovdje

PREDMET: Pitanje dlanice Zupanijske skup5tine MORENE LEKAN
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata 6lanica Zupanijske skup5tine Morena
Lekan postavila je pitanje vezano za Skolske marende:

,, Molim samo odgovor na onaj dio mojeg pitanja je li mogu6e da Primorsko-
goranska iupanija izdvoji na proradunu odredenu svotu novca, da se onda, povrh
iznosa koji daje drlava, osigura ipak malo ve6i iznos za marende?"

Vije6nica je zatra2ila pisani odqovor.

U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada
pripreme pisanog odgovora.

godine u svrhu

!.S po5tovanjem,
DNIK

Mandi6

o Li a.i,'-'i
i:KA .(

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravni odjel za odgoj iobrazovanje, Rijeka, Slogin kula2ll, n/r prodelnice Edite
Stilin

,l,q ru:



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 1 0.2024.

MORENA LEKAN;

,,Lijepi pozdrav svima. PridruZujem se destitkama kolegi Matidu na prinovi i, naravno,
Zeljama za brzi oporavak Zupanu i da nam se 5to prije pridruli, a pozdravljam ga ako
sada gleda. Ja 6u vas podsjetiti samo na 1 moje pitanje sa neke od proljetnih sjednica
vezana za matende u osnovnim Skolama u Primorsko-goranskoj Zupaniji. Tada sam
ditala 1 primjer meni-ja, sada to ne6u ponovno diniti, ali 6u re6i da, evo, podela je nova
Skolska godina po5to smo se mi bavili tom temom javno, roditelji su nam slali sada
ovogodiSnje, meni-je tjedne, mjesedne itd. Mogu primijetiti da se ni5ta nije promijenilo,
negdje se dak i pokvarilo, Sto, ok, moZda ijest za razumjeti ako je na raspolaganju samo
taj 1,30 euro po marendi koji daje drlava u sklopu tih besplatnih marendi. Tada, nakon
mojeg pitanja, prodelnica Stilin je bila rekla da 6e pribaviti podatke od Skola, da 6e pribaviti

te meni-je i da 6e vidjeti Sto se dade udiniti, pritom govore6i da je ta objedinjena javna
nabava, u koju kre6e sada igrad Rijeka,zanas u Zupaniji iz nekoliko razloga, nemoguda.
Evo sada, grad Rijeka upravo zbog te objedinjene javne nabave poslao je na Skole, svoje
osnovne Skole, je poslao na izbor nekoliko meni-ja koje je sastavio na5 Nastavni zavod
za javno zdravstvo. Ti meni-ji su zaista puno, puno bolji od ovih koje vidamo u Zupaniji,
puno su ujednadeniji i nutritivno bogatiji. Ono Sto mene sada zanima je da lije prodelnica

Stilin pribavila te meni-je, da li se pozabavila sa time, prikupljanjem podataka o tome
kakvo je sada stanje, je li su se izna5la nekakva eventualna rje5enja koja su nastavno na
one probleme koji su iznijeti o objedinjenoj javnoj nabavi, je li mogu6e moZda posti6i
kakvu suradnju sa gradom Rijekom u svemu tome? I ili na kraju je li mogu6e da
Primorsko-goranska Zupanija eventualno doda odredenu svotu novca, da se
pove6a iznos po toj dnevnoj marendi, povrh ovog iznosa kojeg daje drZava i da
onda Nastavni zavod za javno zdravstvo evo, sukladno njihovim predloZenim meni-
jima, da se onda tu nekako izbalansira i nade naiin? Jer mislim da je ovo prevelika,
prevalna stvar da bismo ostavili na ovoj razini i ne bavili se tim problemom vrlo skoro."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Hvala na pitanju."

EDITA STILIN;

,,Pribavila sam jelovnike osnovnih Skola. I nisam na5la onaj jelovnik koji ste vi i5ditavala,

doista paZljivo, paZljivo ditaju6i. Poduzet 6emo sve da prehrana bude Sto kvalitetnija i Sto

bolja. Sto se tide javne nabave, voljela bih vidjeti taj tender koji ie imati grad Zagreb, ai
grad Rijeka, i kako 6e se, na koji nadin 6e se onda realizirati. Za Zupantle je to apsolutno
nemogu6e jer je te5ko prevoziti namirnice s jednog kraja Zupanije na druge. Evo, upravo
smo 6uli probleme u trajektu. Mi imamo i otodne Skole i goranske Skole, i to nije doista
jednostavno."



MORENA LEKAN;

,,Molim samo odgovor na onaj dio mojeg pitanja je li mogu6e da Primorsko-
goranska Zupanija izdvoji na proraiunu odredenu svotu novca, da se onda, povrh
iznosa koji daje driava, osigura ipak malo ve6i iznos za te marende? Pa moZda bi

uspjele onda biti i uravnoteZenije i nutritivno bogatije, a sukladno meni-ju koji bi napravio

i izradio Nastavni zavod za javno zdravstvo."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Evo tu pismeno ili? Pismeno. Ok, ja bi zatvorio onda aktualni sat."
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Upravni odjel
za odgoj i obrazovanje

KLASA: 053-01124-01120
URBROJ: 217 0-051 1 -24-52
Rijeka, 16. listopada2024. godine

Zupnu.lsKA sKUpSrtrua

PRIMORSKO.GORANSKE ZUPANUE

n/p predsjednika Marka Borasa Mandida

Predmet: pitanje dlanice Zupanijske skup5tine Morene Lekan
- odgovor, dostavlja se

Veza: Dopis KLASA: 024-04124-03111 URBROJ: 2170-01-0115-24-4 od 07.10.2024

Po5tovana vijednice Lekan,

Prije svega dozvolite da izrazim svoje neupitno slaganja s Va5im mi5ljenjem,

prijedlozima i sugestijama, a vezano za natin provedbe prehrane u osnovnim Skolama

kojima je

Primorsko-goranska Zupanla osn ivad.

Nakon Va5eg pitanja na prethodnim sjednicama Zupanijske skup5tine promtno smo uputili

informaciju Skolama koju Vam u nastavku dostavljam.

TraZenijelovnici su dostavljeni od strane Skola i vrlo rado ih moZete dobiti na uvid u Odjelu

za odgoj iobrazovanje.

Posebno sam zamolila ravnatelje/ice Skola da obrate pozornost i na nabavku namirnica,

kao i osiguranje kvalitete prehrane u Skolama.

Tijekom idu6eg tjedna Odjel za odgoj i obrazovanje ce odrZati sastanak sa

ravnateljimalicama osnovnih Skola, na kojem 6e jedna o todaka biti upravo rasprava o

jelovnicima i kvaliteti Skolskih marendi.

Takoder smo od NZZJZ zatralili i dobili smjernice za prehranu u osnovnim Skolama, kao i

prijedloge nutritivno kvalitetnih jelovnika koje smo proslijedili Skolama na postupanje (u

prilogu).

1 I -10- 202[Pritnljr:rio
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Kao Sto sam Vam u ranijem odgovoru istaknula, na5e osnovne Skole su prostorno

disperzirane Sto oteZava eventualni postupak provedbe javne nabave za nabavku

namirnica za Skolske marende. Prijevoz je objektivna

pote5koca koju gradovi nemaju, a koja mo2e izravno utjecati na kvalitetu dostave i

namirnica za pripremu marendi, kao i gotovih marendi.

Osim toga, u Skolama sa manjim brojem udenika -marende se pripremaju u Skoli, dok u

Skolama sa velikim brojem u6enika isto nUe moguce zbog nedostatnih prostornih

kapaciteta za pripremu Skolskih marendi.

Prema informacijama od strane ravnatelja/ica Skola, dodatna sredstva koja traZite za

pobolj5anje kvalitete ucenidkih marendi u ovom trenutku nisu potrebna, ali iemo svakako

voditi raduna o eventualnim daljnjim potrebama.

U prijedlog proraduna za 2025. godinu u cilju pobolj5anja prehrane nadih udenika

predloZili smo za uredenje Skolskih kuhinja u 5 do 6 na5ih Skola i predvidjeli iznos od

500.000 eura,

Ovoj vaZnoj problematici pristupamo s punom paZnjom i vrlo odgovorno, ali smo

svjesni mogu6nosti da pojedine Skole ne daju svoj puni angalman oko izrade jelovnika

Skolskih marendi.

U prilog tome zatra2it 6u od ravnatelja Skola da jelovnici budu uskladeni sa svim

dostavljenim preporukama, te da isti budu objavljeni na mreZnim stranicama Skola, kao Sto

pojedine Skole to vec i cine.

Stojimo na raspolaganju za bilo kakve daljnje prijedloge, dogovore i razmjenu

miSljenja.

S po5tovanjem i uz srdadan pozdrav,

Prode

Stilin

DOSTAVITI:
- Naslovu, putem Ureda za pripremu sjednica - Tajni5tvo Zupanije
- Arhiva, ovdje



*ffill NASTAVNI ZAVODZA
JAVNO ZDRAVSTVO
PRIMORSKO - GORAr*tSre 2Uparur.le

Adresa: Kresimirova 52a, 51 000 Rueka - Hrvatska
Telefon: 051 /334-530
E-mail: ravnatelj@zzizpgz.hr, wwtt.zzjzpgz.hr
MB: 3393585, OIB : 4561 37 0777 z
Ziro radun: 2402006-1 1 00969379, tBAN: HR9224020061 100369379

PRrMoRsKo-coRANsKA Zupanua
Upravni odjel za odgoj i obrazovanje

n.p. proielnice
mr. sc. Edita Stilin

PREDMET: Smjernice za prehranu u osnovnim Skolama

Po5tovana prodelnice,

sukladno ranijim razgovorima u nastavku Vam dostavljamo smjemice za prehranu u osnovnim
Skolama sa tjednim primjerom jelovnika.

Preporudene energetske vrijednosti za djecu Skolske dobi odnose se na djecu koja su
umjereno tjelesno aktivna. Primjerice, djedaci od 7 do 9 godina trebaju dnevni unos od oko
1970 kcal, dok djevojdice u istom uzrastu trebaju 1740 kcal. Ove preporuke rastu s godinama,
padjedaciudobiod 10do l3 godinatrebajuunositi oko2220kcal,adjevojdiceistedobi 1845
kcal.

Nutritivne smjernice obuhvaiaju dvije glavne skupine hranjivih tvari, makronutrijente i
mikronutrijente. Makronutrijenti ukljuduju bjelandevine, ugljikohidrate i masti, koji
osiguravaju energiju i esencijalne tvari za izgradnju, odriavanje i obnovu oryanizmi.
Bjelandevine su kljudne za rast i ranoj mi5iia te se preporuduje unos iz raznovrsnih inota
poput ribe, mes4 jaja, mlijednih proizvoda, mahunarki i ora5astih plodova. Ugljikohidrati su
glavni izvor energije, a prednost treba davati sloZenim ugljikohidratim4 kao Sto su cjelovite
Zitafice, krumpir, mahunarke, korjenasto povr6e i vode, dok se jednostavni ie6eri trebaju
ograniditi. Masti su vaian izvor energije i nuine su za apsorpciju vitamina, a preporuda se unos
nezasidenih masti (poput onih iz biljnih ulja i ribe), dok bi se unos zasidlnih masti trebao
smaqiiti' Mikronutrijenti ukljuduju vitamine i minerale, koji su potrebni u malim kolidinama"
ali imaju kljudnu ulogu u odrZavanju zdravlja i prevenciji bolesti. Vitamini poput A, C, D i E
te minerali poput kalcija, Leljeza i cinka osiguravaju pravilno funkcioniraqji organizna, a
njihova se optimalnarazinamoZe postiii raznovrsnom prehranom bogalom ubeem, povriem,
mlijednim proizvodima i cjelovitim Zitaricama. Potreba za voclom ovisi o mwoteii izmeclu
unosa i gubitka tekuiine te varira ovisno o prehrani, tjelesnoj aktivnosti, temperaturi okoli3a i
vlalhosti naka. Djeci izmedu 4-14 godina preporuda se unos 1,2-1,8 L vode dnevno Sto je oko
5-7 da5a.

Svaka kategorija namirnica ima specifidnu ulogu u prehrani i doprinosi ukupnim
nutritivnim potrebama djece. Mlijeko i mlijedni proizvodi su dobar izvor bjelandevina visoke
biolo5ke vrijednosti, vitamina A i F.2, fosofora te kalcija, koji je bitan za razvoj kostiju i zubi.

Preporuduje se unos mlijeka, jogurt4 sira i ostalih mlijednih proizvoda, da nemaju
manje od2,5%o m.m. te izbjegavati zasladene mlijedne napitke. Meso, ri6a jaja i mahunarke su
glavni izvor bjelandevina i Zeljeza. Posebno se preporuduje riba, bogata omega-3 masnim
kiselinama, koje doprinose zdravlju srca i mozga. Mahunarke poput graha, slanutka i leie su
odlidan izvor biljnih bjelandevina i vlakana. Cjelovite Zitarice (poput zobi, raLi, psenice i
kukuruza) trebaju biti osnova prehrane jer su dobar izvor energije, vlakana, vitamina i minerala.
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je prema lsO/lEC 17025

lsposEve:

CRES; Turion 26, 51 557 Cr€s, lal:o51167?-?1a. CRTKVENICA: Kolorrkt 13r,51 t6o
crlkvenlca, tel:051/24.1-055. DELNTCE: Lc.Kova6i6a 1,51 3oo Delnice, tel:o5i/811_925.
KRK:Vinogradska 2b,51 500 Krk, tet:05.t/221-9S5 . MAL| toSttt.l: O. Skopinica 4, 51 SSO Mail
Losinj tel: 0511233-574 . OPATIJA: Stube dr. Vande Ekt 1, Sl 410 Opatiii, tet:oSirra-OAz.
RAB: Palit 143a,51 280 Rab,tel:051r/76-924 -lJl r9.rl:: I
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,ffill NASTAVNI ZAVODZA
JAVNO ZDRAVSTVO
PR|MoRSKo-GoRANSKE ZUPANUE

Adresa: Kresimirova 52a, 51 000 Riieka - HNatska

Telefon: 051i334-530
E-mail: ravnatelj@zzjzpgz.hr, uilrw.zzJzpgz.hr
MB: 3393585, OIB: 456137 877 72

2iro radun: 240200€-1 1 00369379, IBAN: HR9224020061 100369379

Preporuduje se konzumacija kruha, tjestenine, rii:e i ostalih proizvoda od cjelovitih
Zitarica.VoCe i povrie kljudno je za unos vitamina, minerala i vlakana. Preporuduje se
svakodnevna konzumacija raznovrsnog svjeZeg voda i pow64 pri demu bi udenici trebali
unositi barem pet porcija dnevno (tri porcije pow6a i dvije porcije voia). Masti su vafun izvor
energije, ali se preporuduje unos nezasiienih masti iz biljnih ulja (posebno maslinovog) i
oraSastih plodova. Zasiiene masti (koje se nalaze u maslacuo vrhnju i mesnim preradevinama)
treba ograniditi. Potro5nja soli i Secera trebala bi biti smanjena jer prekomjeran unos moZe
dovesti do zdravstvenih problema poput visokog krvnog tlaka i pretilosti. Preporuduje se

umjereno soljenje jela i izbjegavanje zasladenih napitaka i grickalica.

VaZno je paZljivo i uravnoteZeno planiranje Skolskih obroka, kako bi se osiguralo da
udenici unesu sve potrebne nutrijente zazdrav rast i razvoj. Djeca bi trebala imati tri glavna
obroka (dorudak, rudak, vedera) i dva meduobroka (iedan ujutro i jedan poslijepodne). Poseban
naglasak stavljen je na dorudak kao najvafuiji obrok dana jer osigurava energiju za mentalne i
fizidke aktivnosti u Skoli. Yainaje pravilna raspodjela energije po obrocima tijekom dana.
Preporudeni unos energije i broj obroka ovisi o duljini boravka u Skoli. Zajutrak bi trebao
osigurati 20o/o dnevnog unosa energije, dorudak 15%, rudak 35Vo, a uZina 10%. Ovakva
raspodjelapomaile odrfuvanju optimalne razine energije i koncentracije tijekom dana. Jelovnici
u Skolama trebaju biti planirani na temelju nutritivnih potreba udenika, a trebali bi biti
raznovrsni, privladni i ukusni.

Preporudene vrste hrane i jela po obrocima u Skoli:

Zajutrak i dorudak:

r Mlijeko i mlijeEni proizvodi, mlijedni napitci, svjeZe pripremljeni
. hitnepahuljice
o Kruh od cjelovitogzrna(integralni, graham, raZeni i sl.)
r Ora5asti plodovi i sjemenke
. Sir, mesni naresci
r Maslac, marmelad4 med, mlijedninamaz
. SvjeZe pripremljen namaz od mahunarki, ribe ili povria (slanutka, tune i sl-)
o Jaja
o Sezonsko voie i povrie
o Prirodi vodni sok

Rudak:

r Juhe
o Kuhano povrie
o MrjeSana variva od povrda, krumpira, mahunarki i Zitarica
o SloZenajela od mesa s povriem, krumpirom i proizvodima od Zitarica
r Meso, perad, riba, jaja
e Salate od svjeZeg povria i voCe

UZina:

r Mlijeko
o Jogurt i drugi fermentirani mlijedni proizvod
o Mlijeko sa Zitnim pahuljicama

lspogtave'

CRES Turion 26, 51 557 Cres, lel0511572-218. CRII$/ENICA Kotorska 13a,51 260
Crikvenica, tel:051/241-055. DELNICE: l.G.Kovadi6a 1,51 300 Delnice, tel:051/811-925.
KRK: Vinogradska 2b,51 500 Krk, tel:051/221-955 . MALI LOSttt,t: O Skopinica 4, 51 550 Mali
Loslnj lel: o511233-574 . OPATUA: Stube dr. Vande Ekl 1, 51 4,l0 Opatija, tel:051t18-067.
RAB: Palit 143a,51 280 Rab,tel:os1 n76-924
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NASTAVNI ZAVODZ/A
JAVNO ZDRAVSTVO

. PRIMORSKO.GORANSKEzUPANIJE

o Pekarski proizvodi iz cjelog zrna (integralni)
o Tijesto i proizvodi od tijesta iz clielog ana: biskvitna tijesta i okruglice s voCem ili

sirom, Strukle, savijaCe, pite i sl.
o Voie, voini sok bez dodanog SeCera

_ Takoder, vaino je pravilno pripremiti hranu kako bi se oduvale hranjive tvari. Priprema
hrane na pari, pedenje i kuhanje uz minimalno dodava4ie masnoda i soli je preporuden4 dok bi
se prZena hrana trebala izbjegavati. Potrebno je smanjiti ili izbjegavati unos hrane bogate
Seierom, solju i zasiienim mastima, poput gaziranih pi6a, slatkiSa,brzehrane i grickalic4 loje
nemaju dovoljnu nutritivnu wijednost i mogu negativno utjecati na zdravlje djece. Ove
s4iemice imaju za cilj potaknuti Skole da ruzviju nutritivno bogate i zdrave jeiovnike te
educiraju djecu o vainosti zdrave prehrrane. VaZno je planiranje obroka ne samo da bi se
zadovoljile osnovne prehrambene potrebe, vei kako bi ono bilo dio cjelokupnog obrazovnog
procesa koji potide usvqiarfe zdravih prehrambenih navika za buducnost.

Primjer jelovnika:

ffiIl
Adresa: Kresimirova 52a, 51 000 Rijeka - Hrvatska
Telefon: 051/334-530
E-mail : revnatelj@ zzjzfp.z.ht, wr,rrw.zzjzpgz. hr
MB: 3393585, OIB : 456'137 8777 2
zto ,:alun: 2402006-1 100369379, IBAN: HR9224020061 100369379

KAKAO, SIRNI
NAMAZ, KRT.'H

CRIZ NA MLIJEKU S
COKOLADNIM
POSIPOM

VARIVO OD LECE I CAJ S LIMUNOM,
sI-Ar.IU'tKA5 KRUH MRAMORNI KOLAC

BIJELA KAVA,
SVJEZI SIR I VRI{NJE,
KRUH

JUHA OD MRKVE I
PROSA, TJESTENINA
S MLJEVENIM SEZONSKO VOCE
MESOM, ZELENA
SALATA, KRUH

JUTIA OD POVRCA,
PILECI PAPRIKAS, PUDING OD
PIRJANA RIZA" COTOIEPB ILI
SALATA OD VANILIJE
KUPUSA, KRUH

PROSO NA MLIJEKU
S EoKOLADNIM
POSIPOM

MLUEKO, MASLAC,
MED, KRUH

JUHA OD JUNETINE,
JIJNETINA S

ORASKOM,
PALENTA, SALATA
OD CIKLE, KRUH

RIBIJA JUHA,
PRZENI osLIC, LESo
BLITVA I KRUMPIR.
KRUH

MLIJEKO,
INTEGRALNI KEKSI

FERMENTIRA}.II
MLIJEENT
PROIZVOD, KRUH

lspostave;

CRES. Turlon 28 5l 557 Cres. lel:O511572-218. CR|WENICA. KotoBka 13a,Sl 260
crikv€nica, tel:0511241-055. DELNICE: l.G.Kovecics 1,51 300 Dotnice, bt:051/8,t1-925.
KRK: Vinogradska 2b,51 500 Krk, tet:051/221-906 . lt ALl tOSlttJ; O. Skopinida 4, s1 OsO Mati
Lqllnl tEl: O51 1233-57 4 . OPATUA: Stube dr. Vand€ Et( 1, g1 4 I 0 Opatija, tet:os 1 nl B-ffi 7 .
RAB: Palit .l43a,51 280 Rab,tel:051f76-924
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ffitl NASTAVNI ZAVODZE
JAVNO ZDRAVSTVO

Adresa:Kregimiroua 52a, 51 000 Rijeka . Hrvatska
Telefon: 0511334-530

E-mail: ravnatelj@zzJzpgz.hr, www.zzizpgz.hr
MB: 3393585, OlBt 4561 37 877 72
Ziro radun: 240200€-1 100369379, IBAN: HR9224O2OO61 100369379

- pRtMoRsKo-eonarusreZuparutcE

Literatura:

2.

1 Capak, Krunoslav; Coli6 Barii, Irena; Musi6 Milanovii, Sanja; Petrovii, Goranka; pucarin-
cvetkovii, Jasna; Jureia, vesna; Pavii Simetin, Ivana; pejnovii Franelii, Iva; poilak, Lea;
Bo5nir, Jasna et al. Nacionalne smjernice za prehranu udenika u osnovnim Skolama.
M inistarstvo zdravstva Republike Hrvatske, Zagreb 201 3.
Itttps://skolica-plehral]g.rtieka.bri,wp-content/uplqads/]019/09r'Jel,l,nik-osuovne-
%C5%A 1 kole-201 9+vebJrdf

Ravnatelj

Doc.dr.sc. Leljko Lin5ak, dipl.sanit.ing.

lsPostave:

CRES Turlon 26, 51 557 Cres, tel.o51t572-218. CRTKVENICA: Kotorska 1 3a,S1 260
Crikvenica, tel 051/241-055. DELNICE: LG Kovacide 1,51 300 Oelnice, tet:051/9.t1-92S.
KRK: Mnogradska 2b,51 500 Krk, tel:051/221-955 . MALI tOStN.t: O. Skoptntca 4. Sl OS0 Mati
LoSinJ tel:0511233-574.OPATIJA:Stubedr.VandeEkll,Sl410opatua,tet:051p18-067.
RAB: Palit 143a,51 280 Rab,tel:os1n7&924

a tvozdravs
Zupanije
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRI MORSKO.GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04124-031 I 1

URBROJ : 217 0-01 -01 15-24-5
Rijeka, 7, listopad a 2024.

ZUPAN ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skup5tine NEDJELJKA PINEZICA
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata dlan Zupanijske skup5tine Nedjeljko
Pinezi6 postavio je pitanje:

,,Tko je zadu2en za aiuriranje prijava vikendica u eVisitoru temeljem
zakonske obaveze - Zakona o turistidkoj pristojbi i Pravilnika o eVisitoru, tko je
zaduilen za kontrolu pla6anja pau5alne turistiike pristojbe za vlasnike i turistidku
pristojbu po no6eniu za sve ostale prijatelje koji borave u takvim objektima?"

Vije6nik je zatraZio pisani odqovor.

_ U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada 2024. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora

S po5tovanjem,

r t:'

K

()ndiarko
.t

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice

iv.c:

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za turizam, poduzetni5tvo i ruralni razvoj, Rijeka, Riva 10/lll, n/r

prodelnice Alessandre Ban



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 1 0.2024.

NEDJELJKO PINEZIC;

,,Zahvaljujem predsjednide, kolegice i kolege, doZupane sa suradnicima, dobro do5li u

novu sezonu zasjedanja naSe Skup5tine. Drago mi je vidjeti vas. Pozdravljam i na5eg
Zupana i Zelim mu isto tako 5to brle ozdravljenje. Moram napomenuti to da mi je bilo
zadovoljstvo slu5ati gospodina Vrankovi6a sa njegovim odgovorima, gdje je vrlo jasno
locirao problem i jo5 jasnije predloZio i rje5enja za otklanjanje tih problema. Svaka dast.

Zahvalil6u, takoder, iUpravnom odjelu zalurizam, poduzetni5tvo iruralni razvoj na5e
Zupanije na do sada dostavljenim odgovorima gdje smo dobili frapantne podatke, tako
smo doznalida u na5ojZupaniji imamo ukupno 80 360 nenastanjenih stanova. Kada smo
tralili podatak koliko je tih stanova u tzv. kratkorodnom najmu, kako je to sada vrlo
popularno nazvati, dobili smo podatak da imamo 29 924 takva objekta. Doznali smo
takoder da u naSoj Zupan'rji imamo prijavljenih i deklariranih 36 446 stanova za odmor.
Medutim, kada smo traZili podatke koliko je od tih stanova za odmor, prema zakonskoj
obavezi, upisano i prijavljeno u eVisitor dobili smo podatak da je od 15. lipnja do
31. srpnja.2024. godine to udinjeno sa samo 9 568 objekata. Dakle, u sustavu nam
nedostaje 26 878 objekata. To je skoro jednako broju onih koji su deklarirani kao objekti
za kratkorodni najam, a ima ih29 924. Prema podacima koje smo dobili u tim odgovorima,
u tim objektima prosjedno imamo oko 5 postelja, Sto znadi da mi nemamo pojma gdje
nam je 134 390 ljudi, ne znamo da li su nam zauzete te postelje i ne znamo da li je
pla6ena, a znamo ustvari da nije pladena turistidka pristojba, jer kroz eVisitor je to bila
obaveza, i to zakonska do 15.7. svake tekude godine, da vlasnici, dlanovi obitelji se
prijave, plate pau5al, a da tijekom sezone plate isto tako turistidku pristojbu po

ostvarenom no6enju za svakog prijatelja koji dolazi u taj objekt. Pitanje je sljede6e. Tko
je zaduZen za ailuriranje prijava vikendica u eVisitoru temeljem zakonske obaveze
-Zakona o turistidkoj pristojbi iPravilnika o eVisitoru, tko je zaduZen za kontrolu
pla6anja pau5alne turistiike pristojbe za vlasnike ituristidku pristojbu po nodenju
za sve ostale prijatelje koji borave u takvim objektima? A o odgovoru na to pitanje ie
ovisiti upravo neki dan pu5teni u opticaj pravilnici kojima se regulira evidencija pravog
stanja kapaciteta zbog primjene metodologije izratuna prihvatnog kapaciteta destinacije.
Kako 6emo to izradunati ako ne znamo Sta nam se dogada? Zahvallulem i molim odgovor
u pisanom obliku. Hvala."



REPUBLIKA HRVATSKA
PR I MoRSKo.GoRAN SKA Zu pnx I.IR

Upravni odjel za turizam,
poduzetni5tvo i ruralni razvoj

PRIMoRSKo GoRANSKA ZUPANUA

Primljeno 23.10.2024.
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KLASA: 053-01 124-01/59
U RBROJ : 217 0-08-01 16-24-17
Rijeka, 22. listopa da 2024.

ZupRttt.tsKA sKUp5rt run
PRIMORS KO-GORANS KE ZU PRI\I I.I E

N/r Marka Borasa Mandi6a,
predsjednika Zupanijske skup5tine

PREDMET: Pitanje 6lana Zupanijske skup5tine NEDJELJKA P|NEZ\CA
- odgovor, dostavlja se;

Po5tovani,

na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj 3.
listopada 2024. godine, u sklopu aktualnog sata, dlan Zupanijske Skup5tine Nedjeljko
Pinezi6 postavio je pitanje:

,,Tko ie zaduten za aZuriranje prijava vikendica u eVisitoru temeljem zakonske
obaveze - zakona o turistiikoj pristojbi i Pravilnika o eVisitoru, tko je zaduien za
kontrolu plaCania pauSalne turistiike pristojbe za vlasnike i turisti1ku pristojbu po
noceniu za sve ostale prijatetje koji borave u takvim objektima?", le zalraZio pisani
odgovor.

Prema odredbi clanka 2. Zakona o turistidkoj pristojbi (,,Narodne novine" broj
5212019,3212020 a 4212020), turistidka pristojba je prihod turistidkih zajednica.

e lankom 4. stavkom 1. todkom 5. Zakona o turisti6koj pristojbi propisana je
obaveza pla6anja turistidke pristojbe vlasnicima ku6a, apartmana ili stanova za
odmor u opcini ili gradu koji nisu smje5tajni objekti, a ta je obaveza propisana kako
za vlasnike tako i za sve osobe koje no6e u takvim ku6ama, stanovima ili
apartmanima. elankom 13. istog Zakonaodredene su mogu6nosti placanja turisticke
pristojbe za navedenu kategoriju korisnika takvih objekata po svakom ostvarenom
nocenju ili pau5alno.

Nadalje, 6lankom 22. stavkom 7. Zakona o turistickoj pristojbi, kao i clankom
1. stavkom 2. Pravilnika o sustavu eVisitor (,,Narodne novine" broj 43l2O2O),
propisano je da se popis turista vodi, a prijave i odjave turista obavljaju putem
sustava eVisitor kao sredi5njeg elektronidkog sustava prijave i odjave turista u
republici Hrvatskoj.

Upravljanje i odrZavanje sustava eVisitor u nadleZnosti je Hrvatske turisticke
zajednice.

Klasifikacijska oznaka Ustr.jed

024-04124-03t 11 01-0't 5

Urud2beni broj Pril Vrij



Jednako tako odredbom clanka 32. stavka 1. tocka 2. podtodka 2.6 Zakona o
turistickim zajednicama i promicanju hrvatskog turizma (,,Narodne novine" broj
5212019, 4212020) izmedu ostaloga je propisano da je zadaca lokalne turisticke
zajednice operativno sudjelovanje u provedbi aktivnosti sustava eVisitor i evidencija
posjetitelja i svih oblika turistidke ponude.

Sl'tjedom odredbi citiranih clanaka Zakona o turistickoj pristojbi, Zakona o
turistidkim zajednicama i promicanju hrvatskog turizma te Pravilnika o sustavu
eVisitor, zakljuduje se da su lokalne turisticke zajednice zaduZene za aluriranje
prijava vikendica u eVisitoru.

Nadalje, odredbom dlanka 23. Zakona o turistidkoj pristojbi propisano je da
inspekcijski nadzor nad obradunom, naplatom i uplatom turistidke pristojbe te
prijavom i odjavom boravka turista obavlja turistidka inspekcija DrZavnog
inspektorata.

Predmetna odredba o nadleZnosti turisticke inspekcije, odnosi se na
obveznike placanja kako pau5alne, tako i pladanja turisticke pristojbe po nocenju.

Vezano uz postavljeni upit 6lana Zupanijske Skup5tine, u privitku ovoga
dopisa dostavljamo i oditovanje Turistidke zajednice Kvarnera.

S po5tovanjem,

C
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Privitak:
1. Oditovanje Turistidke zajednice Kvarnera od 22. listopada 2024. godine

iti

Naslovu
U spis
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EUROPEAN RECION OF CASTRONOMY

KVARNER AWARDED 2026

Opatila, 22. listopada 2024. godine
Brol:915/2024
Klasa:4.3.2.

PRIMORS KO-GORANS K^A ZU PANIJA
Upravni odjel za

turizam, poduzetni5tvo i ruralni razvoj
Alessandra Ban, proielnica

PoStovana prodelnice Ban,

vezano uz Va5 upit, odnosno upit dlana Zupanijske skupStine gospodina Nedjeljka
Pineziia, u nastavku ovog dopisa se oditujemo na postavljena pitanja.

1. Tko je zaduien za aiuriranje prijava vikendica u eVisitoru temeljem
zakonske obaveze - Zakona o turistiikoi pristojbi i pravilnika o
eVisitoru?

Za priiavu obveznika i njegovog nekomercijalnog objekta u sustav eVisitor, a
potom i prijavu gostiju koji borave u tom objektu odgovoran je vlasnik
nekretnine. Vlasnik je odgovoran i za aluriranje podataka.
Inicijalni upis u sustav eVisitor vlasnik moie izvriiti na 2 na€ina:

1. putem nacionalnog sustava za identifikaciju i autentifikacfu (NIAS)
2. u nadleZnoj turistidkoj zajednici

Obveznik diji je nekomercijalni objekt evidentiran u sustavu eVisitor samostalno
prijavljuje osobe koje borave u njegovom objektu.
Isto je definirano Pravilnikom o sustavu eVisitor:
h.r.tp5 llnetqdn_e,r_n_!)vr:re.nn.hi-,/clafrcr,/-tl-U_z-b-eullgjirt!a0 q:1__{1 ._qgzX-tm.]

2. Tko ie zadulen za kontrolu pladanja pauSalne turistiike pristojbe za
vlasnike i turistiEku pristojbu po no6enju za sve ostale prijatelje koji
borave u takvim objektima?
dlanak 23., stavak l2akona o turistidkoj pristojbi glasi: ,,Inspekcijski nadzor nad
obradunom, naplatom i uplatom turistidke pristojbe te prijavom i odjavom
boravka tu rista obavlja turistidka inspekcija DrZavnog inspektorata.-.
Istim zakonom definirana su ovlaitenja nadleinih inspektora kao i prekriajne
odredbe kojima podlijeiu i vlasnici nekomercijalnih objekata (dlanak 29.).
h&ps,lliOArq'i!g--0]-3!1ne. nil. hf./clancii sluzbe0la0j9,!5_52_ 9,92. hlnj

S po5tovanjem,

Direktorica:

dr.sc. Irena Periii 2ivadtnov
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO-GORANSKA ZUPANIJA

Zupanijska skup5tina

KLASA: 024-04124-031 1 1

U RBROJ : 217 0-01 -01 I 5-24-6
Rijeka, 7. listopad a 2024.

zupnru zLATKo KoMAD|NA, ovdje

PREDMET: Pitanje dlanice Zupanijske skup5tine SANJE BELJAN BRKIC
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata dlanica Zupanijske skup5tine Sanja
Beljan Brki6 postavila je pitanje vezano za mogu6nost nabave kombi vozila za srednje
Skole u Gorskom kotaru u svrhu obavljanja terenske nastave.

U odgovoru je resorna prodelnica navela da 6e razmotriti mogudnost te izvijestiti
vije6nicu.

- U prilogu se dostavlja izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skupStine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada 2024. godine.

S po5tovanjem,

9Lili
DNIK

l.''4

Mandi6

Prilog:
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1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravni odjel za odgoj i obrazovanje, Rijeka, Slogin kula 2ll, n/r prodelnice Edite
Stilin



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3. 1 0.2024.

SANJA BELJAN BRKIC;

,,Po5tovani kolege i kolegice, doZupani, prodelnici, sve vas lijepo pozdravljam, a na5em
Zupanu osobno Zelim brzi oporavak. Moje pitanje, naravno, odnosi se na Gorski kotar,
ovog puta malo na Skolstvo. Evo, sada smo nedavno imali obljetnicu srednje Skole
Delnice, 100 godina postojanja ivjerujem da su se predstavnici Zupanije uvjerili u jedan
dobar i kvalitetan rad svih, osoblja, nastavnika te Skole, ali isto tako i velikog doprinosa
od strane udenika. Osim srednje Skole Delnice, ja moram re6ida se iSkola u Moravicama
isrednja Skola u dabru zaista lavovske bore sa svim tim negativnim trendovima s kojima
su se susreli, ine samo izZupanrla. ali naravno, posebno otoci iGorski kotar. Ono Sto je
moje pitanje, osobno sam proudila njihove kurikulume, dosta su sadrZajni, bogati, dosta
oni toga i odrade, medutim doista u sadrZaj ne mogu staviti nekakve programe, narodito
terenske nastave, jer jedini osnovni problem je njima zapravo prijevoz. Znale da je Gorski
kotar prometno izoliran od ostalog dijela Zupanije, dosta te5ko imaju terensku nastavu
ved u susjednom mjestu, a kamoli po cijeloj Zupaniji, a mogudnosti ima. Recimo, evo,
kada je u pitanju gimnazijski smjer, naravno da ima potrebe i po pitanju zemljopisa,
povijesti, hrvatskog jezika,znaei unutarZupanije, ali moZda isusjedna 2upanija. Evo, ve6
za gimnazijalce dosta bi bilo interesantno, ne znam Senj, oni to, naravno, ne mogu. lsto
moram spomenuti svakako i Sumarski smjer koji imaju potrebe za terenskom nastavom,
ali ne mogu jer nemaju prijevoza. Ono Sto je moje pitanje, s obzirom da, eto, 6esto puta
u na5em proradunu vidimo da imamo i viSak, je li mogu6,e u 2025. godini predvidjeti 1

kombi vozilo koje bi bilo dovoljno njima osigurati, kojim bi oni mogli bolje i kvalitetnije
obavljati te svoje terenske nastave? Znam, razgovanla sam ved i dini mi se da Moravice,
s obzirom da je tamo ve6i broj udenika i udenidki dom, imaju kombi, dok recimo, srednja
Skola Delnice i dabar njima bi moida dak bilo dostatno I kombi vozilo kojem bi
onda mogli obavljati tako bolje te terenske nastave. Znam da je mali broj udenika, ali
mislim da je moZda vrijeme da razmislimo da zapravo to Sto ih je malo nije nedostatak,
nego da udinimo to jednom predno56u. Pa evo, ako moZete odgovoriti."

MARKO BORAS MANDIC;

,,Prodelnica 6e odgovoriti."

EDITA STILIN;

,,Svakako dobra ideja za razmisliti. Znali, sve na5e osnovne Skole imaju kombi vozila,
6ak imaju i po nekoliko kombi vozila u Gorskom kotaru zato 5to je osnovna Skola zakonski
obavezna i mi smo obavezni zakonski organizirati prijevoz. Mi smo u prilog upravo ovo
Sto govorite, evo baS neki dan izdvojili dodatnih 30.000,00 EUR iz proraduna kako bi

organizirali bolje, izmedu ostalog i za srednjo5kolce dolazak u Skolu na podrudju grada
eabra. Mi izdvajamo godi5nje 1.500.000,00 EUR za razlidite programe i projekte. Nije
lo5e za razmisliti. Dopustite mi da vidim malo sa ravnateljicom i sa kolegama iz
osnovnih Skola na koji nadin da damo podr5ku djeci da naprave, odnosno da tu
projektnu nastavu, terensku nastavu organiziraju i realiziraju pa 6u vas izviiestiti.



PRtMoRSKo coRANsxR 2upRNt..ln

F REPUBLIKA HRVATSKA
PR I MORSKO.GO RANSM ZU PRII I.IR

Upravni odjel
za odgoj i,obrazovanje

KLASA: A$-01124-01120
U RBROJ : 217 0-051 1 -24-50
Rijeka, 16. listopada2024. godine

Zupanr.rsKA sKUpSnrua

PRIMORSKO-GORANSKE ZUPRIII I.IC

n/p predsjednika Marka Borasa Mandi6a

Predmet: Pitanje blanice Zupanijske skupStine Sanje Beljan Brki6
- odgovor, dostavlja se

veza: Dop is KLASA: 024-04 124-03 I 1 1, u R B RoJ : 217 0-01 -0 1 I s-24-6 od 7 . 1 0,2024

Po5tovani,

U prijedlogu proraduna za 2025. godinu planirat 6e se sredstva za nabavku kombi

vozila Srednje Skole Delnice.

Naime, u razgovoru sa ravnateljicom Skole iskazana je stvarna potreba za

prijevozom u6enika, kao iodlascima na razne popodnevne aktivnosti.

Stoga smo rado prihvatili prijedlog o nabavci kombi vozila za Srednju Skolu Delnice.

S poitovanjem,

Stilin

1,.
I

L,'\. -i;:i,; tl.i

DOSTAVITI:
- Naslovu, putem Ureda za pripremu sjednica - Tajni5tvo Zupanije
- Arhiva, ovdje

Primljeno 16.10.2024.

Klasifikacijska oznaka Ustr.jed.

024-04t24-03t 11 01-01 5

Urud2beni broj Pril Vnj

2170-24-9
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REPUBLIKA HRVATSKA
PRIMORSKO.GORANSKA ZU PAN IJA

Zupanijska skupStina

KLASA: 024-04124-031 1 1

URBROJ : 2170-01 -01 15-24-7
Rijeka, 7. listopad a 2024.

ZUPAN ZLATKO KOMADINA, ovdje

PREDMET: Pitanje dlanice Zupanijske skup5tine sNJEZANE poDoBNtK
- odgovor, traZi se

Po5tovani,

Na 30. sjednici Zupanijske skup5tine Primorsko-golanske Zupanije odrZanoj dana
3. listopada2024. godine u sklopu aktualnog sata 6lanica Zupanijske skup5tine Snje2ana
Podobnik postavila je pitanje vezano za mogu6nost postavljanja za5titne ograde na
zaobilaznici prema ViSkovu.

Vijecnica je zatralila pisani odgovor.

- U prilogu se dostavlla izvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice
Zupanijske skup5tine Primorsko-goranske Zupanije od 3. listopada2024. godine u svrhu
pripreme pisanog odgovora,

S po5tovanjem,

DNIK

Mandi6

Prilog:
1. lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice ZS

DOSTAVITI:
1. Naslovu,
2. Pismohrana, ovdje

O tome obavijest:
1. Upravnom odjelu za pomorsko dobro, promet i veze, Rijeka, Slogin kula 2llll, ntr

prodelnice lzabele Lindi6 Muii6



lzvadak iz tonskog zapisa aktualnog sata 30. sjednice Zupanijske skup5tine
Primorsko-goranske Zupanije od 3.1 0.2024.

SNJEZANA PODOBNIK;

,,Dobar dan, lijepi pozdrav svima. Evo, ja bih imala jedno pitanje koje je vezano na
zaobilaznicu prema Vi5kovu, mislim da je to cesta D 5215. Naime, svjedoci smo, mogu
re6i tjednih, vi5e puta sudara divljadi i automobila. MoZete mi pismeno odqovoriti kad
vidite sa ZUC-om, da li je tamo mogu6e postaviti nekakvu za5titnu ogradu, da te
iivotinje ne izlaze preko ceste, jer, naravno, iivotinje uginu, auti su razbijeni,
imamo samo nekakve Stete? Hvala vam."



REPUBLIKA HRVATSKA
PRrMoRsKo - coRANSKA Zupanua

UPRAVNI ODJEL ZA
POMORSKO DOBRO, PROMET I VEZE

KLASA: 053-01 124-02125
U RBROJ : 217 0-07 -01 16-24-33
Rijeka, 16. listopada2024. godlne

Prilog:

PRrMoRSKo coRANSKA ZuPRt tt.lR

Primljeno 17.10.2024.

UrudZbeni broj

Primorsko-goranska iu pan ija
Zupanijska skupStina
n/p predsjednika
Marka Borasa Mandi6a
Adami6eva 10, Rijeka

g

PREDMET: Pitanje dtanice Zupanijske skup5tine SnjeZane Podobnik sa 30.
sjednice Zupanijske skup5tine odrZane 3. listopada 2024. godine
- oditovanje, dostavlja se

Po5tovani

- na 30. sjednici Zupanijske skup5tine odrZanoj 3. listopad a2024. godine, dlanica
Zupanijske skup5tine SnjeZana Podobnik postavila je pitanje vezano za mogucnost
postavljanja za5titne ograde na zaobilaznici prema Vi5kovu.

- Postupaiuci po pitanju 6lanice Zupanijske skup5tine, postavlien je upit
Zupanijskoj upraviza ceste Primorsko - goranske Zupanije, 6ije se oditovanje dostavlja
u privitku.

S po5tovanjem,

iur.

1. Oditovanje Zupanijske uprave za ceste Primorsko - goranske Zupanije

Do6teviti:
\.)Nastovu
2. Pismohrana, ovdje

Ustr.jed.Klasifikacijska oznaka

0l-01 5024-04124-031 11

PriU vrij

T2170-24-10



lngrid lkanovid

From: ravnatelj@zuc.hr
14. listopada 2024. 17:48

lngrid lkanovii
danijela.krnjak@zuc.hr;'Sanjica Glad'
RE: Pitanje dlanice Zupanijske skupitine - ograda zaobilaznica ViSkovo

PoStovana,

Sukladno pitanju dlanice Zupanijske skup5tine vezano uz postavljanje zastitne ograde na
zaobilaznici prema ViSkovu primite na znanie kako slijedi:

U Pravilniku o promeforim znakovima, signalizaciji i opremi na cestama (Narodne Novine, br.
92199), poglavlje g.Zaitrtne Zidane ograde, u dlanku 78. navodi se: ,,Za\titne i,iEane ograde su
tehniika sigurnosna konstrukcija sa surhom zadtite prometa:

' od diuliaEi i ilrugih liootinja te spreEavanje prijelaza aozila i pjeiaka sa okolnih putoaa na
trasu autoceste
- ispodnadvolnjaka".

Sukladno navedenom Pravilniku,ZUC PGZ nema zakonske osnove za postavlianjem zaStitne
Li(ane ograde na bilo kojoj cesti s kojom upravljamo.

Takoder, posebno navodimo da je zaitttna Zidana ograda koja je postavljena na pojedinim
dionicama u za5tihrom pojasu javne ceste ZC 5215 Mardelji (2C5023) - Vi5kovo - A. G. Grada
Rijeke (Mariniii) nije postavljena radi divljadi, vei je ista postavljena na dijelovima gdje su visoki
pokosi kako bi se zaStitilo ljude koji na tim dijelovima imaju zemljiSta od eventualnih padova.

Ukoliko bi zakonski i bilo moguie postaviti za5titnu Zidanu ogradu na navedenoj problematidnoj
dionici, cijena postave zaStitne Zidane ograde po duZnom metru iznosi oko 50,00 eura. CestaZC
5275 ie ukupne duljine 7.488,0A metara. Ako bi se ograda postavila s obje strane kako se traLi,
ograda bi se trebala postaviti u duljini od cca 14.800,00 metara (14.800,00 x 50,00 eura) 5to znadi da
bi postava iznosila 740.000,00 eura. ZUCpCZna ialost zbognedostatka financijskih sredstava
nije u moguinosti osigurati navedeni iznos, takiuzpretpostavku kada bi to bilo zakonski
utemeljeno, pridemu naglaSavamo da ZUCPGZupravlja sa nedto manje od 900 km cesta.

Na navedenojjavnoj cesti su postavlieni prometni znakovi A33,,Divliai na cesti" s dopunskim
ploiama E02 kojima su obuhvaiene dionice na koiima divljai iesto ptelazipreko ceste.
Znakovi su postavljeni po zahtjevu Lovadkog dru5tva ,,Lisjak".

Za sva dodatna poja5njenja stojimo Vam na raspolaganju.

Srdadan pozdrav,

Sent:
To:
Cc:

Subject:

1

Doc. dr. sc. Robert Madanid



Ravnatelj

Zupani.;ska u?rava za ce3ta \t;t-^t^ T^^t^ A/v
r v r(L/rct , gclc' it, /\

51000 Rijeka

051 323 570

099 579 0183

Prirn c rr k J - gc.an ske Zu p ln ij;

Frorn: Da n ijela Krnja k <da n ijela. krnja k@ zuc. h r>
Sent: Wednesday, October 9,2024 L:tI7 pM

To: ravnatrlj@zuc.hr
5ubject: FW: Pitanje dlanice Zupanijske skupitine - ograda zaobilaznica Viikovo

,RavnalSl.lLi,

trrr-r5i.jeJJ.iea.\ pildnj€ :ra;',;e i--;a.. t,r: i{:,!ritrfre,ve:ino u: postavlianle zaif rtne OBrade

'^

Daniiela Krnlalr
Sfueni suradnik za kadrovske i opce poslove I

^1. ian jera (:'.]ja( OZIC rr
051 323 570

Zupanilska uprava ta c,este

,Y 
'Y 'V 

lJU

Nikore Tesle 9/X
51000 Rijeka

cr'n1rr i{ } -,i:) a.t:\..1, !r3..rr1 id

Fronn: lngrid lkanovii Imailto inqrrc lkanovic@pgz hrl
Sent: Wednesday, October 9,202411:17 AM
To: danii la krniak@zuc.hr
Subject: Pitanje dlanice Zupanijske skupitine - ograda zaobilaznica Viskovo

Po5tovani,

u privitku dostavljam.pitanje clanice Zupanijske skup5tine Podobnik, vezano uz mogu6u zaititnu ogradu na
zaobilaznici prema ViSkovu.

Molim vas dostavu o6itovanja na postavljeno pitanje.

Zahvaljujem,

2


